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Teknik- og Miljøforvaltningen  

Besvarelse vedrørende solceller på kommunale bygnin-
ger 

Medlem af Borgerrepræsentationen Finn Rudaizky (O) 

har den 14. februar 2024 stillet følgende spørgsmål til Teknik- og Miljø-

forvaltningen. 

Spørgsmål 

En tydeliggørelse af, om målsætningen om solcelleopsætning på tage i 

København også gælder eksisterende kommunale bygninger, herunder 

fx Sofiebadet, som ønsker at få etableret solceller på deres kommunale 

tage? Sofiebadet har fx allerede skaffet fondsmidler til formålet. 

Svar 

Solcellehandlingsplanens målsætning er, at der i 2025 produceres 

75.000 MWh fra solceller (3% af det forventede elforbrug i 2025). Op-

gørelsen af om målet nås, inkluderer alle solceller, der bliver sat op in-

denfor kommunegrænsen, og hermed også solceller på de kommunale 

bygninger. KBH2025 Klimaplanens specifikke målsætning for solceller 

på de kommunale ejendomme er 60.000 m2 inden udgangen af 2025, 

men forholder sig ikke til specifikke bygninger. 

Der er afsat midler i Budget 2023 til Økonomiforvaltningens kortlæg-

ning af mulighederne for solceller på Københavns Kommunes egne 

bygninger. Økonomiforvaltningen forventer i foråret 2024 at forelægge 

en indstilling om solceller på kommunens egne bygninger. 

Svaret er offentligt tilgængeligt på https://www.kk.dk/politik/politiske-

udvalg/teknik-og-miljoeudvalget/politikerspoergsmaal-til-teknik-og-

miljoeforvaltningen 
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